
Πώς υιοθετήσαμε ένα κομμάτι γης 
 

 

 

 

                        Τα ρήματα που τελειώνουν σε –ίζω, γράφονται με –ι γιώτα. 

π.χ. τριγυρίζω, ποτίζω, ζωγραφίζω, καθαρίζω, ξυρίζω, μαυρίζω κλπ. 

 

ΠΡΟΣΟΧΗ ΕΞΑΙΡΟΥΝΤΑΙ:   

δανείζω, δακρύζω, αθροίζω, πρήζω, πήζω, δανείζω, αναβλύζω, 

κελαρύζω, συγχύζω, σφύζω, κατακλύζω, γογγύζω 

 

Τα ρήματα που τελειώνουν σε –ίζω διατηρούν το ι σε όλες τις λέξεις της 

     ίδιας οικογένειας. 

π.χ. γυρίζω – γυρισµός - γύρισµα 

σκαλίζω – σκάλισµα – σκαλιστήρι 

 

Ασκήσεις 
 

1.Συμπληρώνω τα γράμματα που λείπουν. Βάζω τόνο όπου πρέπει. 

 Το τριαντάφυλλο μυρ…..ζει ωραία.  

 Ο μπαμπάς τηγαν…..ζει πατάτες κι η μαμά καθαρ…..ζει το δωμάτιο. 

 Συνηθ.....ζουμε να δαν…...ζουμε στους συμμαθητές μας τα πράγματά μας. 

 Ένα τραγούδι λέει: «Τα παιδιά ζωγραφ…...ζουν στον τοίχο» 

 Στην πρόσθεση αθρ..….ζω τους αριθμούς, δηλαδή προσθέτω. 

 Ο κηπουρός φροντ…..ζει τον κήπο. 

 Όταν τρώω πολύ, πρ…..ζεται η κοιλιά μου. 

 Όταν συγκινούμαι, δακρ…..ζουν τα μάτια μου. 

 

2. Να σχηματίσεις από τις παρακάτω λέξεις ρήματα παράγωγα με την κατάληξη 

–ίζω. 

α) χώρια   …………………………………………… 

β) καληνύχτα  …………………………………………… 

γ) φροντίδα   …………………………………………… 

δ) φως   ……………………………………………  

ε) αντίκρυ   …………………………………………… 

στ) ελπίδα   …………………………………………… 

ζ) δάνειο   …………………………………………… 

η) δάκρυ         …………………………………………… 

ONOMA:____________________ 

ΗΜΕΡΟΜΗΝΙΑ:____________ 


